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Odložení EET až na leden
2023 nepovažují podnikatelé
za zásadní pomoc. Podle nich
se jedná spíš o politické
rozhodnutí.

MIROSLAV PETR

PRAHA Daňové přilepšení státu
v řádu mnoha miliard korun, na-
rovnání podnikatelského prostře-
dí. Elektronická evidence tržeb,
která má podle vlády skýtat státu
i podnikatelům jen samé benefi-
ty, bude mít odklad. Až tak velký,
o jaký zástupci byznysu dle infor-
mací LN ani nežádali.

Z jejich pohledu není odložení,
a to až na leden 2023, pomocí,
která by covidem strádajícím živ-
nostníkům a firmám zásadně ule-
vila. Návrh ministryně financí
Aleny Schillerové (Za ANO) už
ale schválili poslanci a příští tý-
den tak s téměř stoprocentní jisto-
tou učiní i Senát.

EET je jedním z největších pro-
jektů premiéra Andreje Babiše
(ANO) od počátku jeho politické
kariéry, vlajková loď jeho tažení
proti daňovým únikům a za vylep-
šení příjmů státní pokladny. Mi-
nisterstvo financí v únoru tvrdilo,
že příští rok EET přispěje do roz-

počtu částkou 19,2 miliardy ko-
run. Menší část v tom měl tvořit
vliv dosud nespuštěné třetí a čtvr-
té etapy, která se dotkne asi 300 ti-
síc řemeslníků a dalších podnika-
telů. Většinu generuje na 200 tisíc
už před covidem účtujících podni-
katelů a firem z oboru gastrono-
mie, ubytování a obchodu.

Odložit, nebo spíš zrušit?
Dvouleté prodloužení odkladu
pro celou EET však považují
mnozí za cestu k úplnému zruše-
ní. Anebo možnost, jak elimino-
vat vliv kritiků tohoto systému bě-
hem voleb, jež se budou konat
za rok. I když podnikatelé, kteří
EET už roky před covidem provo-
zovali, ji dnes tolerují. Nebo do-
konce chválí.

„Odložení EET určitě není ne-
zbytná pomoc. Systém funguje.
Pokud to stát chce odložit, proč
ne. Ale není to důležité,“ reaguje
prezident Asociace hotelů a re-
staurací ČR Václav Stárek. „Dělá
to dojem, že po tak dlouhé době
to pak úplně zruší,“ dodal.

Jasno mají i hospodští. „Od-
klad EET jsme při jednání se zá-
stupci vlády ohledně variant po-
moci našemu oboru ani nenavrho-
vali. Není to nic, co by nás teď za-
chránilo, všichni jsme si už dávno
zvykli,“ říká Luboš Kastner, spo-

lumajitel šestice restaurací společ-
nosti Hospodska a garant projek-
tu Moje restaurace při asociaci
malých a středních podniků a živ-
nostníků (AMSPČR).

„EET skutečně vedlo k narov-
nání podnikatelského prostředí.
Nevidíme důvod už zavedenou
a fungující první a druhou vlnu
EET odkládat. U té chystané třetí
a čtvrté to určitý význam má,“ při-

dává se místopředsedkyně AM-
SPČR Pavla Břečková.

Ministři argumentují, že nově
se EET bude vztahovat na mnoho
koronakrizí dnes postižených pod-
nikatelů a firem, a to včetně léka-
řů, kteří mají nyní jiné starosti
než shánět elektronickou poklad-
nu a potřebné certifikáty. „Musí-
me zachránit podnikání. Firmy
budou mít tolik potíží, aby se do-

staly do situace před covidem,“
zdůvodnila odklad Schillerová.

Třetí a čtvrtá etapa EET se vzta-
huje na všechny zbylé obory pod-
nikání od řemeslníků, služeb, ser-
visů, zemědělců po lékaře nebo
právníky. Někteří zástupci podni-
katelů a firem navrhovali při jed-
nání o kompenzaci koronaviro-
vých škod odklad EET do jara
nebo případně až do podzimu
příštího roku.

Dva roky? A proč vlastně?
To by dávalo podnikatelům, kteří
se nově do EET zapojí, čas na pří-
pravu. Návrh ministryně financí
Schillerové na dvouletý odklad je
nicméně překvapil.

„Ano, my jsme odklad navrho-
vali. Nepamatuji se však, že by-
chom někdy uváděli přesně ty
dva roky,“ odpověděl na dotaz
LN prezident Hospodářské komo-
ry ČR Vladimír Dlouhý.

Dva roky nedávají smysl ani
podle daňových odborníků. Jedná
se dle nich spíš o politické než
ekonomické rozhodnutí. „U třetí
a čtvrté vlny bych určitý odklad
chápal. Ale spíš myslím, že to je
elegantní řešení, jak EET po
1. lednu 2023 úplně zrušit,“ soudí
daňový poradce společnosti Apo-
geo a někdejší šéf Finanční sprá-
vy Jiří Žežulka.

PRAHA České dráhy po vlně dal-
ších koronavirových omezení
a snížení poptávky od 28. října
omezí dál provoz. Jezdit přesta-
nou vlaky SC Pendolino mezi
Prahou a Ostravou, v provozu
zůstane pouze jeden pár těchto
vlaků. Zrušeny budou na této tra-
se také některé expresy a v pro-
vozu zůstane osm vlaků ČD,
oznámil včera státní dopravce.

Počty cestujících ve vlacích
v posledních týdnech neustále
klesají. Podle informací doprav-
ců se zhruba na začátku týdne
pohybovaly přibližně na polovi-
ně běžného počtu. Po dalším
zpřísnění vládních opatření po-
ptávka klesá dál a zřejmě bude
tento trend ještě pokračovat.
České dráhy, ale i ostatní do-
pravci proto průběžně ruší méně
využívané spoje, převážně
v okrajových částech dne.

Největší železniční dopravci
tak dál počítají ztráty z provozu
způsobené letošní koronaviro-
vou krizí. Škody z jara vyčíslili
na miliardy korun, ty se navíc
nyní dále zvyšují. ČD, Leo Ex-
press a RegioJet proto nyní jed-
notně vyzvali vládu k plošnému
prominutí poplatku za využívá-
ní železnice. Podle nich je to nut-
né pro zajištění provozu. čtk
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2014 První přípravy projektu
elektronické evidence tržeb

od 1. 12. 2016 Start
1. fáze – všechna ubytovací
a pohostinská zařízení

od 1. 3. 2017 Start
2. fáze – všechny obchody

2020 květen 3. a 4. fáze
– plánovaný start pro ostatní
činnosti (řemeslníky, služby,
lékaře...)

2020 březen Parlament
odložil všechny váze o tři
měsíce.

2020 květen Další odklad do
konce roku 2020.

2020 říjen Poslanci schválili
odklad do konce roku 2022.
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Start 
všechny obchody

3. a 4. fáze 
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činnosti (řemeslníky, služby, 

Parlament 
odložil všechny váze o tři 

 Další odklad do 
konce roku 2020.

Poslanci schválili 
odklad do konce roku 2022.

Vlaků na lince
Praha–Ostrava
ještě ubude

PRAHA V hlavním městě byla
včera otevřena lávka mezi Cí-
sařským ostrovem a Trojou,
která nahradila konstrukci
zhroucenou v roce 2017.
Oznámil to mluvčí magistrá-
tu Vít Hofman. Lávka vyšla
na 150 milionů korun. Původ-
ní trojská lávka se zřítila
v prosinci 2017, zraněni při
tom byli čtyři lidé. S budová-
ním nové lávky začala společ-
nost SMP CZ loni v listopa-
du. Proti původní zřícené láv-
ce je ta nová širší i vyšší: je
256 metrů dlouhá a čtyři met-
ry široká, takže se po ní dá ne-
jen chodit, ale i jezdit na brus-
lích nebo na kole. V zábradlí
je zabudováno světlo a v pří-
padě povodní je možné jej
sklopit. V případě nutnosti
po lávce projede i záchranná
služba. Životnost konstrukce
je podle magistrátu minimál-
ně sto let. čtk FOTO ČTK

Nová lávka
v Troji odolá
i velké vodě

PRAHA

Odklad EET moc nepomůže


